
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 16. december 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 527
Miljø- og Fødevareklagenævnet har i årene 2009-2018 afvist 160 klager over ansøgnin-
ger om udvidelse af husdyrbrug med bl.a. følgende begrundelse: ”Ved reguleringen af
husdyrbrug, er det praksis at betragte landzonen som landbrugets erhvervsområde, og
beboere af boliger i landzonen må derfor acceptere visse ulemper, som kan være forbun-
det med at være nabo til et landbrug. […] I en godkendelse kan der derfor primært
stilles vilkår om anvendelse af bestemte adgangsveje til virksomheden”. Vil ministeren
oplyse, hvordan denne praksis er opstået, hvilken hjemmel den bygger på, og om det
betyder, at en kommunalbestyrelse ikke må tage hensyn til tung transport gennem små
landsbysamfund og forbi lokale folkeskoler i forbindelse med behandling af ansøgninger
til udvidelse af husdyrbrug?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Zenia Stampe (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Zenia.Stampe@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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